



ທ່ວຍງານຂ່ວສານ ພະແນກສັງລວມ ຫ້ອງການ ທຫລ ໄທ / ແຟັກ (856-21) 260283

ເງິນຄຣີບໂຕ ແມ່ນຫຍັງ ແລະ ວິທີການຫຼອກລວງໃຫ້ໄປລົງທຶນ



ປັດຈຸບັນການພັດທະນາທາງດ້ານເຕັກໂນໂລຊີແມ່ນມີຄວາມກ້າວໜ້າ ແລະ ຂະຫຍາຍຕົວຢ່າງກວ້າງຂວາງໃນຈັງຫວະທີ່ວ່ອງໄວ ໂດຍໄດ້ມີການນຳເອົາເຕັກໂນໂລຊີ Blockchain ມາໃຊ້ເຂົ້າໃນການດຳເນີນທຸລະກຳທາງດ້ານການເງິນ ແລະ ພັດທະນາຮູບແບບການໃຫ້ບໍລິການທາງດ້ານການເງິນໃນລັກສະນະຕ່າງໆ ລວມທັງການກຳເນີດຂອງສະກຸນເງິນ ຄຣີບໂຕ (Cryptocurrency) ເປັນຕົ້ນແມ່ນ: Bitcoin, Ethereum, litecoin, Ripple ແລະ ອື່ນໆ ຊຶ່ງເປັນສະກຸນເງິນທີ່ບາງປະເທດໃຫ້ການຍອມຮັບ, ທຳການລົງທຶນຊື້-ຂາຍ ແລະ ຮ້ານຄ້າຈຳນວນໜຶ່ງນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການຊື້-ຂາຍແລກປ່ຽນສິນຄ້າເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ສ. ອາເມລິກາ, ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ, ປະເທດມອລຕາ, ປະເທດສະວິດສະແລນ, ປະເທດແອັສໂຕເນຍ, ປະເທດສະໂລເວເນຍ ແລະ ປະເທດໄທ. ປະເທດເລົ່ານີ້ໄດ້ມີລະບຽບ ແລະ ກົດໝາຍຄວບຄຸມໃນການບັງຄັບໃຊ້ຢ່າງຫັດກຸມພໍສົມຄວນ ແລະ ບາງປະເທດກໍມີການຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມໃຫ້ມີການດຳເນີນທຸລະກິດໃນເງິນຄຣີບໂຕ ໂດຍສະເພາະໃນປະເທດໄທທີ່ເປັນປະເທດເພື່ອນບ້ານທີ່ໄກ້ຄຽງກັບ ສປປ ລາວ ກໍກຳລັງເລີ່ມເປັນທີ່ນິຍົມໃນການລົງທຶນໃນເງິນຄຣີບໂຕ ແລະ ໄດ້ມີກົດໝາຍຄວບຄຸມກ່ຽວກັບການດຳເນີນທຸລະກິດໃນເງິນຄຣີບໂຕ ຫຼື ເງິນ Digital, ສ່ວນອີກຫຼາຍໆປະເທດກໍບໍ່ຕ້ອງການຮັບຮູ້ກ່ຽວກັບສະກຸນເງິນຄຣີບໂຕ (Cryptocurrency) ຫຼື ເງິນ Digital ແລະ ພະຍາຍາມຕີຫ່າງອອກຈາກສະກຸນເງິນດັ່ງກ່າວ. ຕໍ່ກັບສະພາບທີ່ໄດ້ກ່າວມານັ້ນ ຢູ່ໃນ ສປປ ລາວ ກໍເລີ່ມມີທາງອ່ຽງຂອງກຸ່ມຄົນທີ່ເຂົ້າມາໂຄສະນາຂຸນເຊື້ອໃຫ້ມີການນຳໃຊ້ສະກຸນເງິນຄຣີບໂຕ ເຂົ້າໃນການຊຳລະຄ່າສິນຄ້າ ແລະ ບໍລິການ, ມີການໂຄສະນາໃຫ້ໄປລົງທຶນ ຊື້-ຂາຍ ຫຼື ດຳເນີນທຸລະກຳທາງດ້ານການເງິນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບເງິນຄຣີບໂຕ ໂດຍອ້າງວ່າເປັນເງິນ ດິຈິຕອນ (Digitalcurrency) ທີ່ຄົນນິຍົມໃຊ້ໃນທົ່ວໂລກ. ສະນັ້ນ, ເພື່ອເປັນຂໍ້ມູນ ແລະ ປ້ອງກັນຄວາມສ່ຽງ ໃນການລົງທຶນໃນສະກຸນເງິນດັ່ງກ່າວ ມາທຳຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ຮູ້ຈັກຄວາມໝາຍຂອງເງິນຄຣີບໂຕ ແລະ ວິທີການຫຼອກລວງໃຫ້ໄປລົງທຶນ ວ່າມີຄືແນວໃດ.

ກ່ອນອື່ນມາຮູ້ຈັກຄຳວ່າ: ເງິນຄຣິບໂຕ ແມ່ນຫຍັງ? ເງິນຄຣິບໂຕ ແມ່ນເງິນດິຈິຕອນ (digital) ໃນຄອມພິວເຕີ, ເປັນເງິນທີ່ບໍ່ມີຕົວຕົນ ແລະ ບໍ່ສາມາດຈັບບາຍໄດ້ ແຕ່ສາມາດນຳໄປແລກປ່ຽນເປັນເງິນສົດໄດ້ ຊຶ່ງໃນທົ່ວໂລກແມ່ນມີປະມານ 1,500 ກວ່າສະກຸນເງິນ. ເງິນດັ່ງກ່າວກຳເນີດມາຈາກກຸ່ມຄົນນາມແຜງທີ່ສ້າງຂຶ້ນມາ, ເປັນເອກະລາດຈາກຕົວກາງເພື່ອເປັນການຕົກລົງນຳໃຊ້ລະຫວ່າງກັນເອງຂອງກຸ່ມຄົນ, ຈົນມີຫຼາຍໆຄົນເຂົ້າມາຮ່ວມນຳໃຊ້ ແລະ ມີລັກສະນະຂ້ອນຂ້າງຈຳກັດ. ໃນໄລຍະຜ່ານມາເຫັນວ່າມີການ ຊື້-ຂາຍສະກຸນເງິນຄຣິບໂຕ ເພີ່ມຂຶ້ນໃນທົ່ວໂລກ ກໍຄືໃນຕະຫຼາດທົ່ວໄປ ແຕ່ມັນຍັງບໍ່ມີຕົວຕົນ ແລະ ບໍ່ສາມາດຈັບບາຍໄດ້ ຄືກັນກັບປະເພດເງິນຕາອື່ນໆ ເຊັ່ນ: ເງິນກີບ, ເງິນບາດ, ເງິນເຢນ, ເງິນຢວນ, ເງິນໂດລາ ແລະ ຄຳ ທີ່ ຊື້-ຂາຍ ໃນຕະຫຼາດທົ່ວໄປ ແລະ ບາງປະເທດກໍມີການຫ້າມ ແລະ ບໍ່ຍອມຮັບສະກຸນເງິນດັ່ງກ່າວ ເຊັ່ນ: ປະເທດອິນເດຍ ຊຶ່ງທະນາຄານກາງຂອງອິນເດຍໄດ້ເຜີຍແຜ່ເອກະສານຕໍ່ຕ້ານກ່ຽວກັບເງິນຄຣິບໂຕວ່າ ຫາກປະເທດໃດບໍ່ມີການຍອມຮັບເງິນດັ່ງກ່າວຈາກທະນາຄານ ກໍຖືວ່າເງິນດັ່ງກ່າວບໍ່ມີປະໂຫຍດ; ປະເທດເຢຍລະມັນ ລັດຖະບານ ແລະ ທະນາຄານກາງໄດ້ຍອມຮັບວ່າເງິນຄຣິບໂຕເປັນຕົວເງິນສ່ວນຕົວ ແຕ່ບໍ່ແມ່ນສະກຸນເງິນສາທາລະນະ; ປະເທດໂບລິເວຍ ເປັນປະເທດທີ່ກຳລັງພັດທະນາ ກໍກ່າວວ່າເງິນດັ່ງກ່າວແມ່ນອາເມລິກາເປັນຜູ້ສ້າງຂຶ້ນ ເພື່ອເຮັດສົງຄາມທາງການເງິນກັບປະເທດອື່ນ ແລະ ປະເທດລັດເຊຍ ທີ່ທາງສຳນັກງານໄອຍາການສູງສຸດຂອງປະເທດໄດ້ກ່າວວ່າ: ລະບົບການຊຳລະເງິນແບບບໍ່ກຳນົດຕົວຕົນ ແລະ ສະກຸນເງິນໃນລະບົບເຄືອຄ່າຍ ທີ່ມີການໝູນວຽນເປັນຈຳນວນຫຼາຍນັ້ນ ຖືວ່າບໍ່ສາມາດໃຊ້ແທນເງິນຕາໄດ້ ເລົ່ານີ້ເປັນຕົ້ນ. ເວົ້າໄດ້ວ່າ: ເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນ Digital ແມ່ນເປັນເງິນປະເພດໜຶ່ງ ທີ່ບຸກຄົນ ຫຼື ໃນກຸ່ມຄົນໄດ້ມີການຍອມຮັບ, ຕົກລົງກັນເອງ ແລະ ໜັ້ນໃຈວ່າຈະໃຊ້ເຂົ້າໃນການໃຊ້ຈ່າຍຕາມຜັນທະ, ສັນຍາ ຫຼື ຊຳລະໃນທຸລະກຳຕ່າງໆໄດ້ໃນອະນາຄົດ ແລະ ອາດເວົ້າໄດ້ວ່າເງິນດັ່ງກ່າວປຽບຄືເປັນວິສາຫະກິດທີ່ດຳເນີນທຸລະກິດທາງດ້ານການເງິນ ຫຼື ວິສາຫະກິດເລີ່ມຕົ້ນໃໝ່ທີ່ເກີດຂຶ້ນ ຊຶ່ງຜູ້ສ້າງຕັ້ງໄດ້ໃຊ້ລະບົບຄອມພິວເຕີເປັນຜູ້ທຳການຄ້າ (trade) ດ້ວຍຕົວຂອງມັນເອງແທນຄົນ. ໝາຍຄວາມວ່າ: ຄອມພິວເຕີເປັນຜູ້ປະສານງານກັນເອງຕາມລະບົບທີ່ຖືກຕັ້ງຂຶ້ນທີ່ມີຄວາມລະອຽດອ່ອນ ແລະ ສະລັບຊັບຊ້ອນສົມຄວນ ໂດຍທຳການແລກປ່ຽນອັດຕາເງິນໃນການ ຊື້-ຂາຍ ທີ່ເອີ້ນວ່າ: ເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນ Digital.

ວິທີການຫຼອກລວງໃຫ້ໄປລົງທຶນໃນ ເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນ Digital, ດ້ວຍວິທີການໃຊ້ເຄື່ອງມືໃນຫຼາຍຮູບແບບ ເຊັ່ນ: ທາງ Online, ການສ້າງ Application ໂດຍເສຍຄ່າແນະນຳ ແລະ ຮູບແບບວິທີສ້າງເວບໄຊສປອມຂຶ້ນມາ ເພື່ອໂຄສະນາວ່າ ເປັນບໍລິສັດທີ່ມີຕົວຕົນ, ມີຊື່ສຽງ ແລະ ໄດ້ລົງທຶນຊື້-ຂາຍເງິນຄຣິບໂຕ ໃນຕະຫຼາດໂລກ, ພ້ອມທັງເປັນຜູ້ສະໜັບສະໜູນໃຫ້ກັບຜະລິດຕະພັນ (Brand name) ທີ່ມີຍີ່ຫໍ້ ແລະ ມີຊື່ສຽງໃນລະດັບໂລກ, ໂດຍມີຮູບພາບມາໂຊໃນເວັບໄຊສ ແລະ ຍັງມີການໂຄສະນາໃນການດຳເນີນທຸລະກິດທີ່ລົງທຶນໜ້ອຍ ແຕ່ໄດ້ຜົນຕອບແທນສູງ ເຖິງ 5-10% ຫຼື 1-30% ຕໍ່ເດືອນ ຕາມເງື່ອນໄຂ ແລະ ພາຍໃນ 1-2 ປີ ຖ້າເຂົ້າໃນຕະຫຼາດຫຼັກຊັບ ຫຸ້ນກໍສາມາດມີຈຳນວນເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ສາມາດຂາຍໄດ້, ແຕ່ຖ້າລົງທຶນຊື້ເປັນແຜັດເກັດກໍຈະໄດ້ໄປທ່ຽວຕ່າງປະເທດ ຊຶ່ງສ້າງຄວາມໜ້າເຊື່ອຖືໃຫ້ກັບຜູ້ທີ່ເຂົ້າໄປເບິ່ງໃນເວັບໄຊດັ່ງກ່າວ. ຕົວຢ່າງ 1:) ຮູບແບບວິທີຫຼອກລວງໃຫ້ໄປລົງທຶນກ່ຽວກັບເງິນຕ່າງໆຂອງສະກຸນເງິນຄຣິບໂຕໃນເວັບໄຊສ ຊຶ່ງໃນໜ້າຈໍຂອງເວັບໄຊສຈະສະແດງຕົວເລກທີ່ຊື່ຫຼຽນເງິນຕ່າງໆໃນໜຶ່ງຫຼຽນ ເທົ່າກັບ 35 ເງິນບາດໄທ ຫຼື ສູງກວ່ານັ້ນ ແລະ ສະແດງຕົວເລກຜົນກຳໄລທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນໃນທຸກໆວັນ, ວັນລະ 1% ຂອງຍອດເງິນທີ່ລົງທຶນ ຊຶ່ງເປັນຕົວເລກທີ່ຫຼອກໃຫ້ຜູ້ລົງທຶນດີໃຈ, ແຕ່ຖ້າຫາກສາມາດຊັກຊວນ ຫຼື ແນະນຳຜູ້ອື່ນມາຮ່ວມລົງທຶນໄດ້ ແມ່ນຈະໄດ້ 10% ຂອງຍອດເງິນຜູ້ທີ່ມາລົງທຶນ. ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ມີການລົງທຶນໄປແລ້ວ ໃນໄລຍະເບື້ອງຕົ້ນປະມານ 1-2 ເດືອນ ກໍໄດ້ຮັບເງິນປັນຜົນຕາມເປີເຊັນທີ່ໄດ້ຕົກລົງກັນ, ໄລຍະຕໍ່ໄປກໍເລີ່ມຜິດສັນຍາ ແລະ ອ້າງເຫດຜົນຕ່າງໆເປັນຕົ້ນແມ່ນ: ອ້າງວ່າມີການປັບປຸງເວັບໄຊສ ແລະ ຮູບການລົງທຶນຕ່າງໆ ສຸດທ້າຍກໍປິດເວັບໄຊສ ຫຼື ປິດເຊີເວີໜີໄປ; 2.) ສ້າງກຸ່ມຕາມ facebook ຫຼື ແອັບ App ຕ່າງໆ ແລ້ວຊັກຊວນໃຫ້ຄົນເຂົ້າມາລົງທຶນແບບບໍ່ມີຈຳກັດ, ເປີດກວ້າງໃຫ້ທຸກໆຄົນເຂົ້າມາລົງທຶນໄດ້ແບບບໍ່ມີກຳນົດ ແລະ ລົງທຶນຫຼາຍເທົ່າໃດກໍໄດ້ຄ່າຕອບແທນສູງ; 3.) ວິທີການໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ການລົງທຶນ ດ້ວຍການຈັດສຳມະນາ, ມີການອອກຂ່າວ ແລະ ເອົາຮູບພາບພະນັກງານຂຶ້ນສູງຈາກພາກລັດມາແອບອ້າງ, ຫຼັງຈາກນັ້ນກໍຕິດຕໍ່ຜົວຜົນໂດຍກົງຫາຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມສຳມະນາ ຈາກໂທລະສັບ ຫຼື ມາຫາເປັນການສ່ວນຕົວເກືອບທຸກໆວັນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ຕາຍໃຈ ແລະ ຮູບແບບວິທີການອື່ນໆ.

ໃນເມື່ອເຮົາຮູ້ຄວາມໝາຍ ແລະ ວິທີການຫຼອກລວງຂອງກຸ່ມຄົນທີ່ບໍ່ດີ ທີ່ຊັກຊວນໃຫ້ໄປລົງທຶນໃນ ເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນດິຈິຕອນ (digital) ວ່າມີຄືແນວໃດແລ້ວ. ສະນັ້ນ, ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ຖືກຫຼອກລວງ ຄວນສຶກສາຂໍ້ມູນຢ່າງເລິກເຊິ່ງ, ກ້ານຕອງ ແລະ ສັງເກດວ່າການລົງທຶນນັ້ນ ເປັນການລົງທຶນແທ້ ຫຼື ບໍ່, ມີໜ່ວຍງານຈາກພາກລັດ ແລະ ມີລະບຽບກົດໝາຍຄຸ້ມຄອງແລ້ວຫຼືບໍ່. ຖ້າເປັນການຊັກຊວນໃຫ້ລົງທຶນໃນ ເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນດິຈິຕອນ (digital) ແຕ່ມີການບອກໃຫ້ໄປແນະນຳຄົນອື່ນໃຫ້ເຂົ້າມາຮ່ວມລົງທຶນແລ້ວຈະໄດ້ຄ່າແນະນຳ ແລະ ເງິນປັນຜົນຫຼາຍຂຶ້ນ ຫຼື ອາດຈະມີການນຳເອົາແຜນທຸລະກິດຂາຍຕົງມາໃຊ້ ເຊັ່ນ: ເຮັດເຄືອຂ່າຍ, ຈັດໂຄງສ້າງ ໂດຍນຳເອົາສະກຸນເງິນຄຣິບໂຕເປັນສິນຄ້າໃຫ້ຄົດເລີຍວ່ານັ້ນແມ່ນການຫຼອກລວງຢ່າງແນ່ນອນ. ຊຶ່ງຢູ່ ສປປ ລາວ ເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນດິຈິຕອນ (digital) ຍັງບໍ່ຮັບຮູ້ວ່າເປັນເຄື່ອງມືທີ່ນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການດຳເນີນທຸລະກຳຕ່າງໆໄດ້ຕາມກົດໝາຍ ໂດຍສະເພາະການຊຳລະໜີ້ ແລະ ຍັງບໍ່ມີນິຕິກຳທີ່ກຳນົດໃຫ້ພາກສ່ວນໃດເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງ. ນອກນັ້ນ, ການຊັກຊວນຜູ້ອື່ນເຂົ້າມາຮ່ວມລົງທຶນ ແລ້ວຖືກຫຼອກລວງ ອາດຖືກດຳເນີນຄະດີ ທີ່ເປັນການກະທຳຜິດທາງອາຍາ ຂໍ້ຫາສື່ໂກງຊັບພິນລະເມືອງອີກດ້ວຍ.

ເຖິງວ່າຫຼາຍປະເທດໃຫ້ການຍອມຮັບ ແລະ ຮ້ານຄ້າຈຳນວນໜຶ່ງນຳໃຊ້ເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນດິຈິຕອນ (digital) ເຂົ້າໃນການໃຊ້ຈ່າຍຊື້-ຂາຍສິນຄ້າກຳຕາມ ແຕ່ເງິນດັ່ງກ່າວກໍຍັງຂາດຄຸນສົມບັດໃນການທີ່ຈະເປັນສື່ກາງແລກປ່ຽນ ຫຼື ເປັນເງິນຕາທີ່ຊຳລະໜີ້ໄດ້ຕາມກົດໝາຍ ເນື່ອງຈາກວ່າ: 1.) ເງິນຄຣິບໂຕ ເປັນເງິນດິຈິຕອນ (digital) ສະກຸນໜຶ່ງທີ່ຜັດທະນາຂຶ້ນເພື່ອການຊື້-ຂາຍແລກປ່ຽນໃນໂລກອອນລາຍ ຈຶ່ງເປັນພຽງແຕ່ຕົວເລກໃນບັນຊີເທົ່ານັ້ນຜູ້ທີ່ເປັນເຈົ້າຂອງແມ່ນບໍ່ເຫັນເປັນເງິນ ແລະ ບໍ່ສາມາດຈັບບາຍໄດ້; 2.) ບໍ່ມີການຮັກສາມູນຄ່າ, ບໍ່ຮູ້ວ່າໃຜເປັນຜູ້ກຳນົດມູນຄ່າ ແລະ ບໍ່ມີການຄວບຄຸມປະລິມານເງິນລາຄາຈຶ່ງມີຄວາມຜັນຜວນສູງຂຶ້ນຢູ່ກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງຕະຫຼາດ; 3.) ເງິນຄຣິບໂຕ ຍັງບໍ່ມີການຄວບຄຸມ ແລະ ເປັນທີ່ຍອມຮັບໃນທົ່ວໂລກ ຫຼື ເປັນທາງການຈາກລັດຖະບານໃດໆທີ່ຊັດເຈນ ເຖິງວ່າບາງປະເທດຈະເປີດໃຫ້ມີການຊື້-ຂາຍກຳຕາມ, ດັ່ງນັ້ນຜູ້ເຮັດທຸລະກຳອາດບໍ່ໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງຕາມສິດທິຜົນຖານ ຂອງຜູ້ໃຊ້ບໍລິການທາງການເງິນ ໃນກໍລະນີທີ່ຖືກຫຼອກລວງ ຫຼື ເກີດບັນຫາ ຊຶ່ງປັດຈຸບັນຫຼາຍໆປະເທດກໍກຳລັງພິຈາລະນາຫາວິທີໃນການຄວບຄຸມ; 4.) ເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນ (digital) ແມ່ນຢູ່ໃນລະບົບອອນໄລ ຈຶ່ງມີຄວາມສ່ຽງໃນດ້ານຄວາມປອດໄພ ແລະ ຂໍ້ມູນອາດເສຍຫາຍໄດ້ຫາກຖືກໄວຣັດເຂົ້າລະບົບຄອມພິວເຕີ ຫຼື ມີການເຈາະເຂົ້າລະບົບ (Hack); 5.) ເງິນຄຣິບ ເປັນເງິນດິຈິຕອນ (digital) ເມື່ອມີການລົງທຶນ ຊື້-ຂາຍ ກໍຈະປ່ຽນສະພາບຈາກເງິນແລກປ່ຽນເປັນສິດທິຮຽກຮ້ອງ ແລະ ເງິນດັ່ງກ່າວ ແມ່ນຢູ່ໃນລະບົບເກັບຂໍ້ມູນແບບກະແຈກກະຈາຍ ບໍ່ມີສູນກາງ ຫາກການລົງທຶນເກີດຄວາມເສຍຫາຍ ກໍບໍ່ຮູ້ວ່າຈະໄປຮຽກຮ້ອງຈາກພາກສ່ວນໃດ ຊຶ່ງຕ່າງຈາກລະບົບທະນາຄານທີ່ມີການເກັບກຳຂໍ້ມູນເງິນຝາກ ຫາກເກີດມີບັນຫາ ເຈົ້າຂອງບັນຊີເງິນຝາກສາມາດຮຽກຮ້ອງຄວາມຮັບຜິດຊອບຈາກທະນາຄານໄດ້.

ສຸດທ້າຍນີ້ ຕາມທັດສະນະຂອງຜູ້ຂຽນ ເຫັນວ່າ: ກ່ອນຈະມີການລົງທຶນດຳເນີນທຸລະກິດໃດໆກໍຕາມ ຕ້ອງໄດ້ມີການສຶກສາຂໍ້ມູນນັ້ນຢ່າງລະອຽດ ເຖິງຄວາມເປັນໄປໄດ້, ຄວາມໜ້າເຊື່ອຖືຂອງບໍລິສັດທີ່ຈະໄປຮ່ວມລົງທຶນ, ຄວາມສ່ຽງຕ່າງໆ ແລະ ທີ່ສຳຄັນມີລະບຽບກົດໝາຍຄຸ້ມຄອງແລ້ວ ຫຼື ບໍ່ ໂດຍສະເພາະການລົງທຶນໃນເງິນຄຣິບໂຕ ຫຼື ເງິນດິຈິຕອນ (digital).

#ໂດຍ: ວັນນະສິດ ສິດທິລາດວົງສາ, ກົມນິຕິກຳ ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປ ລາວ.

ຄົນລາວ ຮັກເມືອງລາວ ໃຊ້ເງິນກີບລາວ